
Inspraak gemeenteraad inclusie-agenda. 
Op de eerste plaats wil ik de gemeenteraad bedanken voor de kans die 
geboden wordt om hier het woord te voeren over de inclusie. De gevolgde 
procedure wordt door ons hogelijk gewaardeerd. 
De grote belangstelling van organisaties bevestigt ook het grote belang 
hiervan. Duidelijk is dat inclusie niet een taak is die de gemeente alleen kan 
vervullen. Wel heeft de gemeente een belangrijke voorwaardenscheppende 
rol. 
Ik spreek vanavond in namens Senioren Belangen Riel. Wij hebben ook 
schriftelijk gereageerd. Ook zal ik namens het Dorpscollectief nog iets 
toevoegen. 
Punt een is de eenzaamheid onder ouderen. Een punt waar men zelf zelden 
voor uit komt. Voor die eenzaamheid zijn een aantal oorzaken. Enkele wil ik 
aanstippen. De eerste is de woonproblematiek. De overheid vindt dat 
ouderen zo lang mogelijk in hun woning moeten blijven wonen. Soms is dit 
ook de wens van de mensen zelf. Vaak echter hecht men er wel aan te 
blijven wonen in dorp of buurt, maar wel in een geschikte woning. Een 
alternatieve woonvorm, (ik noem het een verzorgingshuis anno 2019) zou 
ook wenselijk zijn. Door zorg en wonen te scheiden moet dit ook financieel 
prima haalbaar zijn. Wij zijn ook bijzonder blij met de enkele particuliere 
initiatieven die in Riel gaande zijn om passende woningbouw te realiseren. 
Wij vertrouwen erop dat deze te gelegener tijd positief door de gemeente 
gesteund gaan worden. 
Een andere oorzaak van eenzaamheid wordt gevormd door sociale 
omstandigheden of door gezondheidsproblemen. Een voorbeeld is wanneer 
een van de partners behept is met dementie. Vaak vindt de omgeving het erg 
moeilijk met dementie om te gaan. Niet alleen de dementerenden, maar ook 
de mantelzorger komt dan min of meer in een isolement. Vaak is dit proces 
ook al geruime tijd gaande voordat professionele hulp wordt ingeroepen. Om 
veel beter zicht op deze groep te hebben zou het verhogen van het 
mantelzorg-compliment wenselijk zijn. Besteedt hieraan een veel groter deel 
van het voor mantelzorg beschikbare middelen. Een mantelzorger doet het 
niet voor het geld, maar een substantiëlere vergoeding is aantrekkelijker om 
je te melden, dan een cadeaubon.  
 
Een tweede punt is de financiële problematiek van een groep ouderen. 
Financiële zorgen leiden ertoe dat mensen zich terugtrekken en zo min 
mogelijk aan activiteiten deelnemen of zich helemaal niet aansluiten bij voor 
hun belangrijke verenigingen. Definities van armoede zijn er veel, wij houden 
het op: een situatie waarbij de verhouding tussen vaste uitgaven en 
inkomsten zo scheef is (of dreigt te worden) dat normaal deelnemen aan 
het maatschappelijk leven wordt beperkt.  
Dat heeft dus niet alleen te maken met een laag inkomen, maar kan ook te 
maken hebben met een hoog uitgavenpatroon, zoals zorgkosten, medische 
kosten of hoge huur etc. 



Als Senioren Belangen Riel vinden wij het belangrijk dat deze mensen, die 
hiermee niet te koop willen lopen, actief kunnen deelnemen aan alles wat wij 
organiseren. Er zijn prima constructies waarbij dit anoniem geregeld kan 
worden. Wij willen graag meedenken in een oplossing hiervoor. 
 
Onder het kopje WMO staat in de nota vermeld dat maatschappelijke 
participatie wordt meegenomen in de contacten. Hoewel wij het belang 
hiervan nadrukkelijk onderschrijven hebben wij in onze doelgroep hiermee 
nog geen ervaring opgedaan. In het kader van de WMO zouden wij het 
belang van de inzet van onafhankelijke cliëntondersteuners nogmaals willen 
benadrukken. Een recente casus leerde mij dat bij een hoogbejaarde 
mevrouw klakkeloos werd aangenomen dat veel werkzaamheden door haar 
zelf konden worden verricht, terwijl dit in de praktijk echt niet zo is. De trots 
van deze mensen en wellicht ook wat zelfoverschatting  staat adequate hulp 
in de weg. Een cliëntondersteuner helpt deze situaties te voorkomen. 
 
Als Senioren Belangen Riel zijn wij van mening dat de commerciële tarieven 
van de sociaal culturele centra voor velen een drempel zijn om aan 
activiteiten deel te nemen. Wij zijn van mening dat gemeente en bestuurders 
van deze centra zich ervoor zouden moeten inzetten dat de tarieven zodanig 
zijn dat deelname voor eenieder haalbaar is. In veel dorpshuizen in de regio 
is dit wel zo. De samenhang met de eerdere punten zal u duidelijk zijn. 
 
Het dorpscollectief heeft voor specifieke activiteiten de wens dat hiervoor 
geen huur van de ruimte verschuldigd zou zijn. (o.a. het spreekuur) Hierdoor 
krijgen de centra ook veel meer de rol als centraal ontmoetingscentrum. Ook 
voor de jeugd tussen 12 en 18 is er op dit moment in Riel geen eigen ruimte. 
Het verdient aanbeveling om na te gaan in hoeverre de Leijbron in deze 
wenselijkheid kan voorzien. 
Een laatste punt van het dorpscollectief vraagt aandacht voor de 
toegankelijkheid van de mooie wandelroute rond ons dorp en het onderhoud 
daarvan. Een bijzondere obstakel daarbij is een hekje waardoor 
rolstoelgebruikers niet  langs de Leij hun rondje kunnen maken. 
Ik dank u voor uw aandacht .  


